
Farní společenství starších ze dne 26. 6. 2025 – setkání pod pergolou na Skalce 

Sešli jsme se v počtu 25 osob pod pergolou u manželů Středových před prázdninami a 

dovolenými. Připomněli jsme si kulaté jubileum Hanky, byli jsme rádi za nově příchozího 

sympatického Martina, ale i za opětovnou účast Jany. Zavzpomínali jsme na všechny, co se 

omluvili, že nemohli přijít z různých důvodu, především na Jirku a Aničku.  Chyběli jste nám 

všichni! Naopak nechyběl bohatě prostřený stůl, buřty na grilu, ani procházka k rybníčku s 

krmením ryb (no spíše malých rybiček… velké sežrala kuna, aspoň tak argumentoval majitel 

rybníku Pepík, kdo ví, kde je pravda?).  

Všem patří dík za milé společenství, především však manželům Irence a Pepíčkovi, kteří nás 

obskakovali, jak jen mohli, a umožnili nám, kromě jiného, i meditativní pohled z horního konce 

na město a kostel. 

 

Příští setkání bude v září 2025, dá-li Bůh, program s fotem zajistí ti poutníci, co byli v jubilejním 

roce 2025 v Římě. Předem všem děkujeme. 

 

Farní společenství starších uspořádalo dne 22. 5. 2025 pouť do Rokole 

Vítáni byli všichni ti, co měli zájem s námi jet auty a již nemají takovou možnost se sami 

přepravovat. Sešlo se nás 54 farníků. Mši sv. sloužil o. Jan Kunert, o. Alois Špulák s jáhnem O. 

Regnerem. Na závěr mše sv. jsme si zazpívali litanie, které ke květnu neodmyslitelně patří.  

Poutní místo jsme navštívili v rámci Jubilejního roku 2025. Mše sv. byla sloužena v kapli 

provinčního domu, kde žijí Schönstattské sestry Mariiny. Kromě kaple Nejsvětější Trojice jsme 

byli i v kapli Betlém a obdivovali jsme i okolní krásnou přírodu, celý areál je vzorně udržovaný 

a vybízí poutníka k vnitřnímu klidu. 

Načerpali jsme si vodu ze studánky, u kaple, kde kdysi vytryskl pramen na místě zjevení Panny 

Marie, která, dle legendy, vyvedla ztracenou dívku z lesa ven, když prosila o pomoc. 

Děkujeme kněžím, jáhnovi, akolytům, Toníkovi Špulákovi za hudební doprovod, řidičům za 

službu za volantem. 

Poděkování patří řádovým sestrám, především sestře Václavě, které nás mile přijaly a umožnily 

nám toto setkání, včetně možnosti posezení u kávy se všemi poutníky. 

Děkujeme moc i všem těm, kteří s námi jeli na pouť. Vážíme si všech, kteří i přes svůj věk a 

případná pohybová omezení, se na pouť s námi vypravili. Byly to milé chvíle pro nás pro 

všechny. 

 

Farní společenství starších dne 16. 5. 2025 s kazatelem Jiřím Hofmanem 

Po mši sv. se nás sešlo na faře 25 osob. Milým hostem našeho setkání byl kazatel Českobratrské 

církve Jiří Hofman z Náchoda, rodák z Červeného Kostelce, absolvent bohoslovecké fakulty. 

Vyprávěl nám o svých životních cestách, jak jej zaujala bible, kterou náhodně dostal a kterou 

nosí pořád u sebe. Navštěvoval místa, kterým se mnozí vyhýbali, ať již onkologická oddělení 

nemocnic, věznice či hospice. Všude zde pomáhal těm, kteří to chtěli, dával jim povzbuzení, 

rady, pomocnou ruku, utěšoval je v jejich bolestech v důvěře v Boží spravedlnost. 

Z jeho vyprávění vyzařovala životní moudrost, zkušenost a empatie k těm nejpotřebnějším, 

kterým zasvětil celý svůj život. Dal by se poslouchat celé hodiny, jeho vyprávění bylo velmi 

obohacující. Moc mu za jeho předání životních zkušeností děkujeme. 

Poděkování patří i Ludmile R., která setkání iniciovala. 

 

Farní společenství straších – setkání na faře dne 4. 4. 2025  
Sešlo se 22 farníků. Modlitbu breviáře, večerní chvály, vedla Anička Kábrtová, která 

vysvětlila i duchovní význam této duchovní modlitby, včetně žalmů, jako příležitost spojit 

se každodenně s Bohem. Bylo pěkné sledovat, kolik z přítomných umí s breviářem zacházet, 



hledat texty, ať již v tištěné knize nebo v elektronické verzi. Známka toho, že i přes dlouhou 

historii breviáře lidé dodnes s breviářem pracují, modlí se. 

Liduška Regnerová pak přečetla svou vlastní tvorbu (poezie, lyrika), zvolila si konkrétní téma 

k událostem, které probíhají v souvislosti s Jubilejním rokem a návštěvou našich poutníků 

v Římě.  Proto název Řím, mimo jiné. Mnohdy melancholické pojetí až dojímalo. 

Vše bylo doplněno zážitky, o které se s námi podělili ti přítomní, co byli na národní pouti, 

v souvislosti s jubilejním rokem v Římě v březnu 2025. Všichni byli s poutí spokojeni, dělili se 

o své duchovní zážitky.  

Děkujeme Aničce i Lidušce. 

 

Farní společenství starších ze dne 7. 3. 2025 – přednáška z historie farnosti Pavel Kafka 

Na faře se sešlo 22 lidí, kteří svým potleskem a díky vyjádřili Pavlovi Kafkovi uznání za velmi 

pěknou přednášku z historie farnosti, přednáška byla za období od roku přibližně 1946 až do 

roku cca 1959. Někteří si již vybavovali kněze, katechety, kteří zde působili a mnohdy byli 

perzekuováni komunistickým režimem po roce 1948 a skončili v kriminálu, na nucených prací. 

Nejvíce postiženi byli nejen političtí odpůrci, ale právě i církev, kněží. Byly zajímavé příklady, 

které jsou zachyceny, a Pavel je prezentoval, jak dovedl režim (i farníkům známí jednotlivci) 

vykonstruovat smyšlený proces, aby příslušného kněze dostali do kriminálu, bylo to několik 

kněží i z naší farnosti, jak o nich mluví historické zápisy v kronice farnosti. Byl nám přednesen 

i zápis na 2 listy jednoho z farníků, který zde popisoval závažné skutečnosti z života farnosti, 

aby nezanikly v zapomenutí. Bohužel dokument není podepsán, některé indicie o pisateli jsou 

k dispozici, tak snad někdy později se podaří autora zajímavého textu doplnit.  

 

 

Farní společenství starších – setkání dne 21. 2. 2025 na faře – plán schůzek rok 2025 

Na faře se sešlo 10 farníků (souběžně probíhal koncert ZUŠ). U teplého čaje a sladkostí jsme 

probírali náměty jednotlivých farníků ze společenství, jak by mohl vypadat program našich 

schůzek v roce 2025. 

Každý měsíc budeme postupně realizovat navržené nápady, jako pozvání hostů s určitým 

tématem, přednáška z historie farnosti, přednáška z ekumenismu, z období husitství, večer 

chval se zamyšlením nad vybraný žalmem, návštěva poutního místa v jubilejním roce 

(vyhlášeno sv. Otcem) společně s farností. Je třeba ocenit iniciativu přítomných jednotlivců, 

kteří jsou ochotni se podílet na přípravě přednášek, na pozvání hostů či si vybrali, zpracují a 

odpřednáší sami určité téma. Všem patří velké díky. 


